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З А П И С Н И К 
са 6. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 22. маја 2007. године 
  
             Сједница је почела у 17 часова. 

 
Сједници је предсједавала Сњежана Рајилић, предсједавајућа Комисије. 
Сједници су присуствовали: Јерко Иванковић Лијановић, Мехмед 

Суљкановић, Екрем Ајановић, Јозо Крижановић, Шемсудин Мехмедовић, Славко 
Јовичић, Салко Соколовић и Хаџи Јован Митровић, чланови Комисије.  

Салко Соколовић, на 8. сједници Представничког дома, одржаној  26. 
априла 2007. године, на предлог клуба посланика,  изабран је за члана Комисије 
умјесто Едина Мушића.  

Сједници су присуствовали: Сабрија Шерифовић, помоћник министра 
спољне трговине и економских односа, Саво Марјанац директор Сектора за 
асоцијативно организовање чланова у Спољнотрговинској комори БиХ и Емира 
Чешљар, секретар Комисије.  

 
  За сједницу Комисије предложен је  и  једногласно усвојен сљедећи 

 
ДН Е В Н И  Р Е Д 

 
1. Усвајање Записника са 5. сједнице Комисије за спољну трговину и 

царине; 
2. Усвајање Записника са Округлог стола одржаног 13. марта 2007. године, 

са Предлогом закључака; 
3. Разматрање Прегледа остварене спољнотрговинске размјене за БиХ за 

период од 1. до 3. мјесеца 2007/2006 године; 
4. Текућа питања: 

a) упознавање  чланова Комисије о посјети делегације  Комисије, 9. маја 
2007. године,  Одбору за господарство, развој и обнову и Одбору за 
пољопривреду и шумарство Сабора Републике Хрватске, 

б)  Извјештај о присуствовању члана Комисије Информативном семинару   
      у Бриселу 19. и 20, априла 2007. године о Централноевропском 
      споразуму о слободној трговини – CEFTA 2006, 
ц) Усвајање записника са састанка представника удружења 
     пољопривредника, одржаног 11. априла 2007. у Сарајеву. 

 
 



Ад. – 1. 
         Записник  са 5. сједнице Комисије усвојен је једногласно, без примједаба. 
 
 
Ад. – 2. 

Записника са Округлог стола одржаног 13. марта 2007. године са Предлогом 
закључака подијељен је члановима Комисије на сједници. 
 
 Записник  је усвојен једногласно, без примједаба. 
 
         На предлог текста закључака Сабрија Шерифовић  дао је појашњење 
у вези са тачком 6,  која се односи на антидампиг цијене  производа и рекао 
да је ова материја садржана у одредбама Споразума и да постоје одредбе 
о антидампинг мјерама. Питање је процедура како доказати да роба улази 
по антидампинг цијени. 
За измјене CEFTA-е мора постојати консензус свих осам земаља 
потписница. Одлуком Савјета министара БиХ  интервенише се у случају 
прекомјерног увоза  у правцу заштите домаће производње  у складу са 
правилима WТО-а.  Сматра да у оквиру  сектора МСТЕО треба формирати 
Одјел за истраге и заштиту  од 4-5 запослених који би радили  у  области  
дампинга. На основу изложеног предложио је да се тачка 6  брише. 
 
        У дискусији су учествовали Шемсудин Мехмедовић и Екрем 
Ајановић .  
Мишљења су да не треба брисати формулацију тачке 6, јер покушај 
регулисања дампинг цијена путем анекса може ићи у прилог странама 
потписницама Споразума. 
  
Јерко Иванковић Лијановић  предложио је усвајање закључка Комисије да 
се  одржи посебна тематска сједница о Споразуму. 
 
Саво Марјанац из СТКБиХ  предложио је да се тачка 6 преформулише и 
напише: “да се искористи максимална могућност  Споразума у стимулацији 
домаће производње“.  
Сабрија Шерифовић  обећао је да ће доставити брошуру о CEFTA-и  и 
предложио да се у организацији МСТЕО и СТКБиХ   одрже семинари. 
Славко Јовичић сматра да за стимулацију домаће производње треба 
изнаћи модалитете и утврдити стратегију. Најоптималније рјешење 
антидампинга је да се не ремете одредбе Споразума. 
Јозо Крижановић предложио је да се усвајање закључака одгоди за 
наредну сједницу и да се тачка 4 уврсти као резолуција, а закључком Дома  
да се задужи Савјет министара  БиХ за предузимање мјера.  
 
Сугерисано је да се убудуће у одговарајућем контексту умјесто ријечи: 
“заштита домаће производње“  користе ријечи: подстицај (стимулација) 
домаће производње“. 
 
 На предлог Сњежане Рајилић, Комисија је једногласно усвојила сљедеће  
          закључке : 
1. да се задужи Савјет министара БиХ  за реализацију предлога 
      закључака;  
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2. иза тачке 9 предлога закључака додаје се закључак 10, који гласи:  
      „Реализацију предлога закључака треба пратити до 31. децембра 2007.  
      године.“  

 
Ад. – 3. 
          Разматрање Прегледа остварене спољнотрговинске размјене за  
          БиХ за период од 1. до 3. мјесеца 2007/2006 године 
 
          Уводне напомене дао је Саво Марјанац и рекао да је структура 
извоза, односно степен обраде  извоза веома низак; да не увозимо робу из 
земаља поријекла, него путем посредника и да је привреда у неповољном 
положају. Даље је  истакао да су прелевмани отишли за социјалне потребе, 
нису коришћени за побољшање структуре производа. Доста проблема има у 
материјалном смислу, не сарађују фирме унутар БиХ. Привреда је 
конкурентски  неспособнија од привреда земаља из окружења.  
Сабрија Шерифовић је осим истицања показатеља покривености  извоза 
увозом   током 2005. и 2006 рекао да у првом квартала  2006, у односу на 
прва четири мјесеца 2007, дефицит износи 2 милијарде КМ. Истакао је да 
се Законом о царинској тарифи БиХ кренуло са ниским царинском заштитом 
1999-2000, да се извоз стално повећава, нема затварања тржишта, постоје 
заштитне мјере  за смањење трговинског дефицита, те да је МСТЕО, за 
сједницу Савјета министара БиХ 29.05.2007, припремило предлог мјера за 
повећање извоза и смањење трговинског дефицита које ће бити 
достављене и  Парламентарној скупштине БиХ. 
 
       У расправи су учествовали: Јерко Иванковић Лијановић и Шемсудин 
Мехмедовић. 
Јерко Иванковић рекао је да и поред великог дефицита продајемо 
сировине и да постоје механизми да не урадимо договор о слободној 
трговини. 
Шемсудин Мехмедовић  предложио је да се на наредној сједници 
Комисије размотри предлог мјера за смањење спољнотрговинског 
дефицита. 
 
            Имајући у виду алармантну ситуацију у вези са спољнотрговинским 
дефицитом Босне и Херцеговине  и сазнање да Савјет министара  БиХ већ 
припрема  предлог мјера  за смањење трговинског дефицита и повећање 
извоза, Комисија је закључила да се обрати предсједавајућем Савјета 
министара БиХ и министру спољне трговине и економских односа  молбом 
за одржавање састанка.  
           Циљ састанка био би размјена мишљења и пружање помоћи у 
припреми коначног предлога закључака Комисије Представничком дому, са 
расправе вођене на Округлом столу. Предложена су три термина за 
одржавање радног састанка: први, осми или једанаести јуни 2007. 
године, а присуствовали би: Сњежана Рајилић, Мехмед Суљкановић, Јерко 
Иванковић Лијановић, Шемсудин Мехмедовић и Јозо Крижановић. 

          
Ад - 4. Текућа питања: 

a) упознавање  чланова Комисије о посјети делегације  Комисије 9. 
маја 2007. године Одбору за господарство, развој и обнову и 
Одбору за пољопривреду и шумарство Сабора Хрватске 
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         Комисија је прихватила извјештај  о наведеној посјети  и закључила 
да Колегијум Представничког дома обавијести  о разлозима и циљу 
посјете одборима Сабора Републике Хрватске. Након добијања Записника 
са одражаног састанка из Сабора Републике Хрватске, Комисија ће  
извјестити поново Колегијум Представничког дома. 
 

б) Извјештај  о посјети члана Комисије Информативном семинару  у 
Бриселу 19. и 20. априла 2007. године о Централноевропском 
споразуму о слободној трговини – ЦЕФТА 2006. 

Комисија је прихватила извјештај  о наведеној посјети  и закључила да се 
Колегијуму дома достави извјештај.  
 

ц) Усвајање Записника са састанка представника удружења 
пољопривредника одржаног 11. априла 2007. у Сарајеву 

 
 
           Записник са наведеног састанка је подијељен члановима Комисије на 
сједници. 
Комисија је усвојила Записник са састанка и закључила да се достави 
предсједницима наведених удружења заједно са Споразумом CEFTA-е.   
 
         У оквиру ове тачке дневног реда, у вези са посјетом делегације Комисије 
Скупштини Републике Македоније, планираном за 06. јуни 2007. године, умјесто 
Мехмеда Суљкановића, који у истом термину, као члан сталне делегације 
Парламентарне скупштине БиХ у CEI, путује у Минск, предложен је Салко 
Соколовић. 
 
         Предсједавајућа Комисије Сњежана Рајилић упознала је чланове са дописом 
предсједника Удружења пољопривредника у БиХ од 22. маја 2007,  у вези са 
неактивношћу Радне групе  за пољопривреду, формиране закључком 4. сједнице 
Комисије  и   дописом Удружења произвођача и прерађивача меса у БиХ, од 15.05. 
2007, упућеног ресорном министарству  у вези са ванцаринским мјерама забране 
извоза у Србију.  
Чланови Комисије примили су к знању садржаје дописа наведених удружења.   
 
           Сједница је завршена у 18.30. часова. 
 
 
 
Секретар Комисије                                                                 Предсједавајућа Комисије 
 Емира Чешљар                                                                         Сњежана Рајилић 
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